

Title (en)

PORTION CAPSULE

Title (de)

PORTIONENKAPSEL

Title (fr)

DOSE EN CAPSULE

Publication

**EP 4209431 A1 20230712 (DE)**

Application

**EP 22150889 A 20220111**

Priority

EP 22150889 A 20220111

Abstract (en)

[origin: WO2023135137A1] A portion capsule (1) filled with an extraction material for the production of a brewed product has, in a manner known per se, a main body made of plastic and a lid (3) fastened thereto. The main body forms a bottom region, a peripheral side wall and, adjoining the peripheral side wall towards a lid side, a peripheral main body collar. The lid has a lid collar whose inner side is welded to the main body collar in such a way that the main body collar and the lid collar jointly form a collar (4) of the capsule. The main body and lid together form a capsule which encloses the extraction material. The capsule has a substantially rectangular, in particular square, outline by virtue of the main body having, at least in the region of the collar, a substantially rectangular, in particular square, outline. The collar has, on the lid side, a plurality of ribs (50) which extend so as to be non-parallel to, that is to say at an angle to, the side wall.

Abstract (de)

Eine mit einem Extraktionsgut gefüllte Portionenkapsel (1) für die Herstellung eines Brüherzeugnisses weist in an sich bekannter Art einen Grundkörper aus Kunststoff sowie einen daran befestigten Deckel (3) auf. Der Grundkörper bildet einen Bodenbereich, umlaufende Seitenwand und einem zu einer Deckelseite hin an die umlaufende Seitenwand anschliessenden umlaufenden Grundkörper-Kragen. Der Deckel weist einen Deckel-Kragen auf, dessen Innenseite mit dem Grundkörper-Kragen verschweisst ist, so dass der Grundkörper-Kragen und der Deckel-Kragen gemeinsam einen Kragen (4) der Kapsel ausbilden. Grundkörper und Deckel bilden zusammen eine das Extraktionsgut umschliessende Kapsel. Die Kapsel hat einen im Wesentlichen rechteckigen, insbesondere quadratischen Grundriss, indem der Grundkörper mindestens im Bereich des Kragens einen im Wesentlichen rechteckigen, insbesondere quadratischen Grundriss hat. Der Kragen weist eine Mehrzahl von Rippen (50) auf, welche nicht parallel, also in einem Winkel zur Seitenwand verlaufen.

IPC 8 full level

**B65D 85/804** (2006.01); **B65B 51/22** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B65D 85/8043** (2013.01); **B65B 1/02** (2013.01); **B65B 29/022** (2017.07); **B65B 51/225** (2013.01); **B65D 65/466** (2013.01)

Citation (applicant)

- WO 2010118543 A1 20101021 - LUNA TECHNOLOGY SYSTEMS LTS GM [CH], et al
- WO 2015096989 A1 20150702 - LUNA TECHNOLOGY SYSTEMS LTS GMBH [CH]
- WO 2015096990 A1 20150702 - LUNA TECHNOLOGY SYSTEMS LTS GMBH [CH]

Citation (search report)

- [YA] EP 3907145 A1 20211110 - TCHIBO GMBH [DE]
- [YA] US 2020180855 A1 20200611 - PARVE TERRENCE M [US], et al
- [Y] EP 3705419 A1 20200909 - FLO - SOCIETA' PER AZIONI [IT]
- [A] WO 2021115788 A1 20210617 - TELSONIC HOLDING AG [CH]
- [A] AU 2014201947 A1 20151008 - BRAIN CORP S A
- [AD] WO 2015096989 A1 20150702 - LUNA TECHNOLOGY SYSTEMS LTS GMBH [CH]

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

Designated validation state (EPC)

KH MA MD TN

DOCDB simple family (publication)

**EP 4209431 A1 20230712**; WO 2023135137 A1 20230720

DOCDB simple family (application)

**EP 22150889 A 20220111**; EP 2023050461 W 20230110